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Skoro 70 zdravstvenih radnika preminulo od kovida, Lekarska komora traži dodatne analize 

Skoro 70 lekara i medicinskih radnika, boreći se za živote svojih pacijenta, izgubilo je bitku sa koronom. 

Posle sednice Kriznog štaba, na pitanje novinara o ovoj temi, govorila je i ministarka i članica štaba Darija 

Kisić Tepavčević. Prema njenim rečima, rade se analize i procenjuju rizici i razlozi za najnepovoljnije 

ishode koji su se desili. 

Prvi lekar preminuo je 26. marta 2020. godine u Nišu, poslednji u nedelju u Rači. 

Skoro 70 zdravstvenih radnika preminulo od kovida-19, Lekarska komora traži dodatne analize 

Rizik od zaražavanja onih koji su radili ili rade u crvenoj zoni je veliki. Biti okružen obolelim pacijentima, 

znači biti izložen bolesti, čak i onda kada je telo zaštićeno maskama, vizirima, rukavicama, skafanderima, 

specijalnom obućom. 

Ako se na to doda nemogućnost udisanja svežeg vazduha, umor zbog često prekovremenog rada i 

popuštanje koncentracije, moglo bi se pretpostaviti koji su razlozi zbog kojih pojedini lekari oboljevaju 

od korone i gube bitku sa njom, tvrde neki stručnjaci. 

Profesor Radoje Čolović, predsednik Srpskog lekarskog društva i član SANU smatra da bi trebalo izvršiti 

jednu poštenu, tačnu analizu.  

Prema njegovim rečima potrebno je utvrditi da li su preminuli zdravstveni radnici bili u kontaktu sa 

bolesnicima, da li su se možda zarazili van bolnice, da li su imali zaštitnu opremu, da li su nosili tu 

opremu i iz toga izvući zaključke.  



 
 

"Ako nedostaje oprema da se kompletira, a ako su ljudi neodgovorni pa ne koriste opremu da se zavede 

veća disciplina", naglašava profesor Čolović. 

Najugroženiji su oni lekari koji su u svakodnevnom kontaktu sa pacijentima, rade u kovid ambulantama, 

hitnoj službi ili u crvenoj zoni kovid bolnica.  

Anesteziolozi su ti koji provode najviše vremena sa ljudima na respiratorima, pa je logično da oni imaju 

najviše šanse da se inficiraju velikom količinom virusa i da obole. 

"Mislim da imamo dovoljno anesteziologa za normalno stanje, ali ovo nije normalno stanje. Sada su 

potrebe za lekarima, naročito anesteziolozima, infektolozima i ljudima koji rade na suzbijanju ove 

epidemije znatno povećane", ističe predsednik Srpskog lekarskog društva.  

U Lekarskoj komori Srbije kažu da se zaštitna oprema koju koriste naši lekari ne razlikuje od zaštitne 

opreme lekara u zemljama u regionu ali da su brojevi preminulih, koji se pojavljuju u našoj javnosti 

zabrinjavajući i da zahtevaju dodatnu analizu.  

Lekarska komora Srbije pokrenuće zato inicijativu pred Institutom za javno zdravlje i medicinskim 

fakultetima u Srbiji za specijalnim istraživanjem, koje će dati odgovore na pitanja, kolika je prosečna 

starost preminulih lekara, da li su bili radno angažovani u kovid sistemu, da li postoje razlike između 

regiona, i sva ona pitanja, na osnovu kojih bi mogli da se daju predlozi o tome kako smanjiti ljudske žrtve 

među zdravstvenim radnicima. 

 

 

Krizni štab: Postojeće mere ostaju na snazi, škole počinju s radom 18. januara 

Na sednici Kriznog štaba odlučeno je da sve postojeće mere ostanu na snazi i dalje, jer je ocenjeno da 

daju rezultate. Osim toga, zaključeno je da nema prepreke da drugo polugodište u školama počne kada 

je i planirano 18. januara. 



 
 

Medicinski deo Kriznog štaba ocenio je na sednici da su postojeće mere dale rezultate i da je sve manje 

zaraženih i obolelih. 

Mere koje su na snazi su: zabrana okupljanja više od pet ljudi, obavezne maske u zatvorenom, pi-si-ar 

testovi ili karantin od deset dana prilikom ulaska u Srbiju, kao i ograničeno radno vreme – svi 

ugostiteljski objekti i tržni centri rade do 20 sati, a prodavnice do 21 sat.  

Ministarka Darija Kisić Tepavčević istakla je nakon sednice da se odluka o zadržavanju mera odnosi na 

obavezan pi-si-ar test za ulazak u zemlju, kao i na rad ugostiteljskih objekata do 20 časova. 

"Neće biti organizovanog dočeka Srpske nove godine", podvukla je Kisić Tepavčevićeva. 

Na osnovu epidemijske situacije, kako je rekla, procenjeno je da su uslovi takvi da nema prepreka za 

nastavak školske godine od 18. januara. 

"Nastaviće se pohađanje osnovnih i srednjih škola po dinamici kakva je bila pre raspusta", objasnila je 

Kisić Tepavčevićeva. 

To znači, dodala je, da će srednjoškolci ići svake druge nedelje u školu, po pola odeljenja, a osnovci svaki 

drugi dan, kako je bilo od 1. septembra. 

Na pitanje do kada će važiti mere, Kisić Tepavčevićeva je rekla da to zavisi od epidemijske situacije. 

"Nismo definisali vremensku odrednicu, mere važe do daljeg. Mi se sastajemo najmanje jednom 

nedeljno i svaki put će se evaluirati situacija", rekla je ministarka i članica Kriznog štaba. 

Institut "Banjica" više neće biti u kovid sistemu  

Najavila je i da će, s obzirom na pad učestalosti obolevanja, Institut "Banjica" početi da radi u nekovid 

režimu. 

Što se vakcinacije tiče, ističe da ona ide svojim nesmetanim tokom. 

U Srbiju su danas stigle dodatne količine vakcina "Fajzer", a Kisić Tepavčevićeva je rekla da će ta vakcina 

dolaziti svake nedelje i da će vakcinacija biti nastavljena po prioritetima. 

Dodala je da postoje detaljni planovi za vakcinaciju i da će, u zavisnosti od raspoloživih količina vakcine i 

epidemijske situacije, u narednom periodu svi koji su se prijavili biti obavešteni gde i kada da se jave. 

"Funkcionisaće tako da bude najjednostavnije za sve nas, da ne bude redova, čekanja i da se sprovede u 

najkraćem vremenskom roku", rekla je Kisić Tepavčevićeva. 

Istakla je i da je trend obolevanja i umiranja u odnosu na pre nekoliko nedelja u padu, ali podseća da su 

brojevi i dalje izuzetno visoki, jer svaki dan nekoliko desetina građana izgubi bitku sa koronom, što znači 

da ne sme biti opuštanja. 



 
 

Ukazala je da će se u narednih nekoliko dana videti da li će broj zaraženih porasti, kao posledica 

okupljanja za praznike, što je bio slučaj u evropskim zemljama, te istakla da se nada da se to kod nas 

neće desiti. 

Upitana za preminule mlade lekare i da li će biti neke analize kako bi se utvrdilo kako je i zašto tako 

mnogo preminulo zdravstvenih radnika, Kisić Tepavčevićeva je rekla da je gubitak svakog života veliki 

gubitak za sve, te da se rade analize i procenjuju rizici i razlozi za najnepovoljnije ishode koji su se desili. 

 

 

Kako da se prijavite za vakcinaciju u Srbiji 

Na portalu e-Uprava otvoren je poseban formular za iskazivanje interesovanja za vakcinisanje protiv 

kovida 19. Građani Srbije koji žele da se vakcinišu mogu putem tog formulara da odaberu koju vakcinu 

žele da prime, ali i da navedu da li imaju neko od hroničnih oboljenja. 

Građanima Srbije je putem sajta imunizacija.euprava.gov.rs omogućeno da pokažu interesovanje za 

vakcinaciju protiv kovida 19. Formular može da se popuni i na računaru i na mobilnom telefonu. Za 

popunjavanje formulara nije potrebno imati otvoren nalog na portalu e-Uprava. 

Kada se pristupi sajtu, potrebno je popuniti formular osnovnim podacima – matični broj (JMBG), ime i 

prezime, adresa elektronske pošte i broj mobilnog telefona. Postoji i polje za fiksni telefon koje nije 

neophodno popuniti. 

U formular nije potrebno uneti adresu stanovanja.  

Nakon toga, potrebno je odabrati opštinu na kojoj građanin želi da primi vakcinu. 



 
 

Kada popune osnovne podatke, građani se izjašnjavaju o tome da li iskazuju interesovanje za bilo koji tip 

vakcine koji je u upotrebi u Srbiji ili žele da se vakcinišu određenom vakcinom. 

Građani koji žele određeni tip vakcine, mogu da odaberu vakcine "Fajzera" i "Bionteka" ali i "sputnjik", 

koje se već upotrebljavaju u Srbiji, ali i vakcine koje i dalje nisu dostupne u našoj zemlji – "Sinofarmova", 

"Modernina" i "Astra-Zenekina". 

Nakon odabira vakcine, odgovara se na pitanje o specifičnim oboljenjima. Ukoliko imate specifična 

oboljenja, od vas će se tražiti podatak o tome o kom oboljenju je reč. Moguće je odabrati više specifičnih 

oboljenja. 

Poslednje pitanje u formularu odnosi se na to da li osoba koja je zainteresovana za vakcinaciju ima takve 

zdravstvene probleme da ne može da napusti mesto stanovanja. 

Na kraju formulara potrebno je dati saglasnost za obradu podataka Institutu za javno zdravlje "Batut", 

koji će odrediti datum i mesto vakcinacije osobi koja je pokazala interesovanje ovim formularom. 

Interesovanje mogu da iskažu i strani državaljani sa prijavljenim boravkom u Srbiji, koji, umesto 

matičnog broja, treba da unesu evidencioni broj stranca, dok osobe bez prijavljenog boravka u Srbiji 

treba da unesu broj svog pasoša. 

 

 

U Tiršovoj izlečeno 50 kovid pacijenata, dr Dučić govori o najvećim izazovima 

Direktor Dečje klinike u Tiršovoj Siniša Dučić rekao je za RTS da je od marta do pre nekoliko dana 12 

odsto zdravstvenih radnika bilo zaraženo virusom. Od početka pandemije lečili smo oko 50 pacijenata sa 

kovid infekcijom, sedam je zahtevalo respirator i svi ti pacijenti su uspešno izlečeni, istakao je Dučić. U 

ovom trenutku imamo jednog kovid pacijenta, rekao je Dučić. 



 
 

U nedelju su vakcinu primili i oni koji brinu o zdravlju najmlađih pacijenata u klinici u Tiršovoj. 

Direktor Klinike u Tiršovoj Siniša Dučić rekao je za RTS da nijedan zdravstveni radnik koji je juče 

vakcinisan Fajzerovom vakcinom nije prijavio neželjene reakcije, već samo laganu nelagodnost, ali nije 

bilo ozbiljnijih promena. 

"Vakcinisli smo sve zainteresovane zdravstvene radnike i nemedicinsko osoblje, jedan broj zdravstvenih 

radnika se opredelio za rusku vakcinu", rekao je Dučić. 

Dučić kaže da je od početka epidemije, od marta do pre nekoliko dana, 12 posto zdravstvenih radnika 

bilo zaraženo virusom, manje od 10 odosto je zahtevalo bolničko lečenje i niko nije bio na jedinici 

intezivnig lečenja. 

Tiršova nije kovid bolnica, na početku pandemnije, KBC "Dragiša Mišović" je predviđen bio za lečenje 

kovid pacijenata, a Dečja klinika, Institut za majku i dete za najteže pacijente koji zahtevaju jedinicu 

intenzivnog lečenja. 

Od početka pandemije lečili smo oko 50 pacijenata sa kovid infekcijom, od tih 50, sedam je zahtevalo 

respirator i svi ti pacijenti su uspešno izlečeni i otpuđteni na kućno lečenje, nije bilo smrtnih slučajeva, 

rekao je Dučić. 

U ovom trenutku imamo jednog kovid pacijenta, kaže doktor Dučić. Reč je o dečaku koji je operisao 

tumor mozga i dok je bio na kućnom lečenju zaražen je koronavirusom - sada je u dobrom opštem 

stanju. 

"Nismo primarna ustanova za lečenje kovid pacijenata, imamo otprilike isti broj pacijenata, broj kovid 

pacijenata za sve ovo vreme je ravnomeran", kaže Dučić. 

Prijemi, pregledi, operacije u nekovid sistemu 

"Imali smo preko 112.000 pregleda prošle godine, 14.500 je bilo hospitalizovano, 3.500 operacija, i oko 

3.000 manjih hirurških intervencija. U odnosu na prethodnu godinu imali smo manje pacijenata, kada su 

bili pikovi epidemije, mi smo smanjivali posaao da ne bi kovid ušao u sistem", rekao je Dučić. 

Deo kadra je bio u kovid sistemu. "Naši anesteziolozi su išli na ispomoć u bolničko-kliničke centre, i u 

Batajnicu i naše medicinske sestre su išle u ispomoć", istakao je on. 

Najveći izazovi 

Prema njegovim rečima, najveći izazov je bio da ne budu ugroženi drugi pacijenti zbog kovid pandenije. 

"Imamo obavezu da lečimo pacijente, decu koja imaju bolest i ne mogu da čekaju. Dete koje ima tumor, 

pacijenti čije bi odlaganje lečenja uticalo na loš kvalitet života - oni su bili odmah zbrinjavani", podvukao 

je Dučić. 

Govoreći o tome da li je umoran, Dučić kaže da fizički nisu radili više nego prethodnih godina, ali ljudi su 

u hroničom strahu od bolesti, strahu da ne zaraze svoje najbliže, kolege, pacijente i to iscrpljuje. 



 
 

Početak vakcinacije za većinu zdravstvenih radnika predstavlja pozitivno rešenje za pandemiju, istakao je 

direktor Tiršove. 

Prema njegovim rečima, vakcina je kao početak kraja svega ovoga. 

"Opredelili smo se da se bavimo ovim poslom. Malo se broj radnika žali, dobrovoljno su se javljali da idu 

u kovid centre, čak i više nego što je trebalo, odlično rade posao za koji su školovani, ponosam sa na 

njihov rad", zaključio je dr Siniša Dučić. 

 

Pada broj novozaraženih u Beogradu: Novi Sad drugi, Šabac treći 

U Srbiji su u poslednja 24 sata potvrđena nova 2.093 nova slučaja koronavirusa, a najviše je 

registrovanih u Beogradu - 457. 

Ohrabrujuće je da je to najmanji broj novoobolelih u prestonici u poslednjih nekoliko dana. 

Tokom poslednja 24 sata u Novom Sadu registrovano je 225 slučajeva, a slede Šabac sa 97 i Niš sa 76 

novoobolelih. 

U Kraljevu je registrovano 49 slučajeva, u Vranju 47, Sremskoj Mitrovici 45 i Kragujevcu 40. 

Manje od 40 novoobolelih imaju Jagodina - 39, Subotica - 32, Užice - 31, Valjevo - 30, dok ispod 30 imaju 

Zrenjanin - 28, Pančevo -27, Kruševac - 25, Loznica - 24, Čačak i Stara pazova sa 22 i Bogatić, u kojem je 

registrovan 21 novooboleli. 

Ostale opštine u Srbiji imaju manje od 20 registrovanih slučajeva koronavirusa tokom poslednja 24 sata. 



 
 

 

 

DO 8.10 SATI: Prijavilo se više od 85.500 građana za vakcinaciju protiv korone 

NA PORTALU eUprava jutros se do 08.10 sati prijavilo 85.528 građana Srbije za vakcinaciju protiv kovida-

19, rečeno je u Kancelariji za IT i eUpravu. 

Nova elektronska usluga za građane - iskazivanje interesovanja za vakcinom protiv virusa korona, 

puštena je juče na adresi www.uprava.gov.rs. 

Usluga je jednostavna, popuni se obrazac gde građani ostavljaju ime i prezime, svoj JMBG, mejl adresu i 

kontakt telefon. 

Pored toga, građani popunjavaju i detalje da li žele da se vakcinišu bilo kojom vakcinom koju je odborila 

Agencija za lekove i medicinska sredstva ili žele neku specifičnu vakicnu. Popunjavaju i deo o tome da li 

imaju neka hronična oboljenja. 

Kada popune obrazac i pošalju, dobijaju povratnu SMS poruku i mejl da su iskazali interesovanje. 

Država se odlučila na taj potez zbog bolje organizacije masovne vakcinacije koja u našoj zemlji predstoji. 

Prijavljivanje građana nije vremenski ograničeno, a oni koji su iskazali interesovanje, mogu i da ga 

povuku ili promene. 

Za starije građane koji se ne snalaze u popunjavanju elektronskih formulara, to mogu da učine mlađi 

ukućani. Takođe, od četvrtka počinje sa radom kontakt centar gde će građani moći telefonski da se 

prijave. 



 
 

 

Stiglo još nešto više od 18.000 doza Fajzerove vakcine 

Epidemiolog Predrag Kon izjavio je da je Krizni štab za suzbijanje epidemije koronavirusa na današnjoj 

sednici odlučio da neće biti pooštravanja mera, zato što je i sa aktuelnim merama „došlo do opadanja 

aktivnosti virusa”. Kon je za televiziju Prva izjavio da će se u narednih nekoliko dana videti, po broju 

novih slučajeva infekcije koronavirusom, da li smo zaista nakon novogodišnjih i božićnih praznika „u 

stagnaciji, blagom porastu ili ćemo možda održati pad što bi bilo najbolje”, prenosi Beta. 

Kon je rekao da je još 18.075 Fajzerovih vakcina danas stiglo u Srbiju, da se do kraja meseca očekuje još 

pola miliona Sputnjik V vakcine, kao i milion doza kineske Sinefarm vakcine protiv koronavirusa. 

Prema njegovim rečima, do sada je u Srbiji dato oko 11.500 doza vakcine protiv koronavirusa, a da će se 

brzina davanja vakcina povećavati sa brojem vakcina koje su u zemlji. 

 

 

 


